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O FRANCUSKOM 

JEZIKU 

 

 

 
 



GALICIZMI – reči francuskog porekla u 

srpskom jeziku 

 
kavaljer   liker   ordever   meni  kroasan 

 

desert   ţurka   kabina   grupa    kliše 

 

ţandar   pardon   masaţa   garaţa   bulevar 

 

ruţ   šarm   deranţirati   ţargon   restoran 

 

parket    balet    ešarpa    fasada    dekolte 



FRANCUSKI JEZIK  

(la langue française) 

 

- pripada grupi ROMANSKIH jezika 

(uz italijanski, španski, portugalski i 

rumunski) 

 

- svi romanski jezici nastali su od narodnog 

latinskog jezika 

 



Kao maternji i/ili sluţbeni jezik, francuski se 

govori u:  

 
- Francuskoj i njenim prekomorskim     

   teritorijama 

- Belgiji 

- Švajcarskoj 

- Luksemburgu  

- kneţevini Monako 

- Kanadi – najviše u provinciji Kvebek 

- velikom broju afričkih zemalja, nekadašnjih 

francuskih i belgijskih kolonija (Alţir, Obala 

slonovače, Senegal, Gabon, Kongo, ...) 





Neke karakteristike francuskog       

                     jezika 

 
- francuski alfabet ima 26 slova, ali je u 

francuskom jeziku 36 glasova 

 

- francuski jezik ima 16 samoglasnika,  

3 polusamoglasnika i 17 suglasnika 

 

- francuski pravopis je veoma kompleksan i 

zasnovan je na velikom broju pravila  

 
 

 

 



L’alphabet français 



A a    B b    C c    D d    E e    F f    G g  

 (a)    (be)    (se)    (de)     (ə)    (ef)    (ţe) 

 

H h    I i    J j     K k    L l    M m    N n  

(aš)     (i)    (ţi)     (ka)    (el)    (em)    (en) 

 

 O o    P p    Q q    R r    S s    T t    U u     

 (o)    (pe)     (ky)    (er)    (es)    (te)    (y) 

 

 V v       W w       X x       Y y       Z z 

(ve)   (dublə ve)    (iks)    (i grek)     (zed) 
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        Neka od brojnih pravila za čitanje 

 

un arbre  
(neakcentovano e na kraju reči se ne čita) 

 

          beaucoup (eau = o; ou = u) 

 
    l’oiseau           
(oi = ua; s između dva samoglasnika = z ) 

 
  la chaise              (ai = e; ch = š) 

 

 
 

 



IMENICE I PRIDEVI 

(noms et adjectifs) 



Imenice imaju dva roda (le genre): 

 

    - muški (masculin/m) 

      ex.  un chien, un ami, un arbre  

 

    - ženski rod (féminin/f). 

      ex. une porte, une fille, une fleur 

 

 

 



PRIDEVI imaju oblik za muški i ţenski rod. 

 
Ţenski rod prideva se najčešće gradi dodavanjem 

slova e na oblik za muški rod. 

 
 grand – veliki/m. rod 

    grande – velika/ţ. rod 

 

 vert – zelen/m. rod 

    verte – zelena/ţ. rod 

 

 français – francuski/m. rod 

    française – francuska/ţ. rod 



 

NEKI PRIDEVI imaju isti oblik u muškom i 

ţenskom rodu (završavaju slovom e). 

 
 rouge – crven/m. rod 

    rouge – crvena/ţ. rod 

 

 timide – stidljiv/m. rod 

    timide – stidljiva/ţ. rod 

 

 pauvre – siromašan/m. rod 

    pauvre – siromašna/ţ. rod 

 



       

 

       

  

         MNOŽINA IMENICA I PRIDEVA 

 

● Najčešće se gradi dodavanjem slova –s na imenicu, tj. 

pridev.  

            un sac (torba)  des sacs (torbe)  

 

            un produit serbe (srpski proizvod)  

        des produits serbes (srpski proizvodi)  

 

● Na neke reči za mnoţinu dodaje se slovo –x.  

 

           un gâteau (kolač)  des gâteaux (kolači) 

  

● Slova S/X na kraju reči se ne čitaju. 

 

  

 

    

 



ODREĐENI  

I  

NEODREĐENI ČLAN 

 

(articles définis et indéfinis)  



Član je vrsta reči koja stoji uz 

imenicu, određujući joj:  

 

   - rod (muški ili ţenski) i  

 

   - broj (jednina ili mnoţina). 

 

 



  

  Određeni član - le, la, l’, les 

 
    le livre (m) 

 

    la porte (f) 

 

    l’ je skraćena forma člana le ili la  

              l’ami (m) (prijatelj)  

              l’école (f) (škola) 

 

    les je oblik za mnoţinu oba roda 

              les livres / les portes 

              les amis / les écoles 

 



Neodređeni član - un, une, des. 

 

   un livre, un ami (m) 

  

   une porte, une école (f) 

 

   des je oblik za mnoţinu oba roda 

              des livres / des portes 

               des amis / des écoles 

 



GLAGOLI 

(verbes) 



Pomoćni glagoli su 

 

ÊTRE (biti) 

 

AVOIR (imati)  
 

  



Svi glagoli su, osim pomoćnih, razvrstani u 

3 glagolske grupe na osnovu infinitivnog nastavka. 

 

     I gr.    Parler (govoriti) 

 

      II gr.   Finir (završiti) 

 

      III gr.   Apprendre (naučiti) 

                Venir (doći) 

               Pouvoir (moći) 



● PRAVILNI glagoli su glagoli I i II grupe.  

   (parler, finir) 

 

● NEPRAVILNI glagoli su glagoli III grupe.      

   (prendre, venir, pouvoir)  

 

 Budući da njihovi oblici odstupaju od pravila,   
  učimo ih napamet! 

 

    Prendre (présent) 

    je prends / tu prends/ il, elle prend  

    nous prenons / vous prenez / ils, elles prennent 


